
İstanbul Tabip Odası-İstanbul Halk Sağlığı Müdürlüğü Görüşme Notları

İstanbul Tabip Odası, birinci basamak sağlık hizmetlerinde yaşanılan bazı öncelikli sorunları
aktarmak, Odamızın görüş ve önerilerini paylaşmak amacıyla İstanbul Halk Sağlığı Müdürlüğü’ne
05.02.2013 tarihinde bir ziyaret gerçekleştirmişti.

Toplantı sonucunda, İstanbul Tabip Odası temsilcileriyle İl Halk Sağlığı Müdürlüğü yetkilileri
arasında iki ayda bir periyodik görüşmelerin yapılması, ayrıca birinci basamakta sağlık
çalışanlarına şiddet gibi önemli konularda ayrıntılı çalışma gruplarının oluşturulması
kararlaştırılmıştı.

Bu görüşmenin önemli bölümleri aşağıda sunulmuştur.

Toplantıda görüşülen konulardan başlıklar:
1.SÖZLEŞME FESİHLERİ:
Halk Sağlık Müdürlüğü yetkilileri, İstanbul’da Aile Hekimliğine geçilmesinden bugüne dek toplam
19 aile hekiminin sözleşmesinin verilen ceza puanları nedeniyle feshedildiğini, ancak kendilerinin
de sözleşme fesihlerini tercih etmediklerini belirtirken, Odamız temsilcileri de, Aile Hekimliği
Ödeme ve Sözleşme Yönetmeliği’nde yer alan ceza puanlarını ve buna bağlı sözleşme fesihlerini
yanlış uygulamalar olarak gördüklerini, güvencesiz ve baskıcı çalışmayı dayatan, evrensel çalışma
kurallarına aykırı olan yönetmeliğin iptali için yargıya başvurduklarını, yerel sağlık idarecilerinden
de en azından ceza puan uygulamalarından kaçınmalarını beklediklerini bildirdiler.

2.TSM HEKİMLERİNE YÖNELİK GEÇİCİ GÖREVLENDİRMELER:
Toplum Sağlığı Merkezlerinde çalışan hekimlerin geçici görevlerle TSM ve ASM’lerde
görevlendirilmelerinin, İstanbul’da Aile Hekimliğine geçişin üçüncü yılında hekimlerin hala ve
sürekli olarak başka yerlerde görevlendirilmesinin, adeta TSM hekimlerine yönelik bir ceza haline
dönüştüğü, bu uygulamalardan vazgeçilmesi gerektiği Müdürlük yetkililerine iletildi. Halk Sağlığı
Müdürlüğü yetkilileri ise; Avrupa bölgesinde Sultangazi gibi ilçelerde daha az TSM hekiminin
görev yaptığını, ilçeler arasındaki dengesizliğin en azından yakın ilçeler arasında giderildiğini,
uzmanlık eğitimini kazanan hekimlerin ayrılmasıyla TSM’lerin bir anda boşaldığını belirttiler.
Buna karşın; TSM’lerin geçici çalışma birimi olmaktan çıkarılması gerektiği, bir çok görev ve
sorumluluğun yüklenildiği bu birimlerde çalışan meslektaşlarımızın her türlü özlük, idari,
ekonomik koşullarının düzeltilmesi gerektiği Oda heyeti tarafından bir kez daha dile getirildi.

3.ARTAN KIZAMIK VAKALARI:
İstanbul başta olmak üzere bir çok ilde görülen kızamık salgını, buna karşın İstanbul’da 6-12
bebeklere ek bir doz kızamık aşılama programının başlatılması, şüpheli vakaların aşılanması,
temaslıların izlemi için yapılan çalışmaları sahadaki üyelerinden elde ettikleri yarım bilgilerle
izlemeye çalıştıklarını, Halk Sağlığı Müdürlüğü ve Sağlık Bakanlığı’ndan kızamık salgınına
ilişkin bir ay önce yazılı bilgi istenmesine rağmen bir yanıt alamadıklarını, başta üyelerimizi ve
toplumu doğru bilgilendirmek adına sorumluluklarını yeterince yerine getiremediklerini
anlatan Oda temsilcilerimize, Halk Sağlığı Müdürlüğü yetkilileri, İstanbul’da toplam 1200 temaslı
kızamık vakası bulunduğunu, bu nedenle tüm sahada gece gündüz çalışıldığını, sorumlu hekimlere
eğitim verildiğini, T.C. vatandaşı olsun olmasın tüm temaslıların izlenip slime aşılama yapıldığını,
olayın kontol altında olduğunu belirttiler.



Oda heyetince; kızamık ve benzeri salgınların önlenmesinde ekip çalışmasının önemine değinildi.
Birinci basamakta bütünlüklü hizmetin iki ayrı kurum eliyle sürdürülmesinin başta salgınları
önlemek ve kontrol altına almak açısından çok zor olduğu, sağlık çalışanları, idareciler ve meslek
odası arasında yaşanan iletişim eksikliğinin giderilmesinin önemi vurgulandı. Odamız temsilcileri
ayrıca ilimizde kızamık salgınına karşı yürütülen çalışmalardan dolayı Prof. Dr. Işıl Maral şahsında
tüm sağlık çalışanlarını verdikleri emek ve duyarlılıktan dolayı kutladıklarını bildirdiler.

4.SAĞLIK ÇALIŞANLARINA YÖNELİK ŞİDDET
Sağlık çalışanlarına yönelik şiddetin diğer bir çok sağlık biriminde olduğu gibi birinci basamak
sağlık hizmet birimlerinde de arttığı, salgın ve ölümcül hale gelen şiddet olaylarının önlenmesi için
acil tedbirlerin geliştirilmesi gerektiği, sözgelimi kalabalık ASM’lerde bir güvenlik görevlisinin bile
bulunmadığı, bunun için bakanlığın bu birimlerin güvenliği için acilen köklü tedbirler alması
gerektiği Oda temsilcilerimiz tarafından anlatıldı. Halk Sağlığı Müdürlüğü yetkilileri ise,
İstanbul’da aile hekimlerinin günde ortalama 45 muayene yaptığını, kalabalık ASM’lerde
hekimlerin cari giderden özel güvenlik görevlisi temin edebileceklerini, elektronik izlemin
(güvenlik kamerası) caydırıcı faydası olabileceğini, hekimler arasında da şiddetin olduğunu
belirttiler. Oda heyeti; sağlık hizmetlerinin ticari bir alana dönüştürülmesinin, performansa dayalı
ücretlendirme modelinin, sağlık hizmetinin niteliğinin azalmasının çalışanların hastalarıyla ve
birbirleriyle ilişkileri zedelediğini aktardılar ve güvenlik ihtiyacının cari giderden karşılanmasını
doğru bulmadıklarını, sağlık çalışanlarına yönelik şiddetin önlenmesi için yapılabileceklerin daha
geniş bir çerçevede düşünülüp uygulamaya geçirilmesi gerektiğini belirttiler. Bu konuda her iki
kurumun ortak çalışma yaparak sorunun çözümü için öneriler geliştirmesinin önemli olacağı ortak
görüşü oluştu.

5.ASM KAMU BİNALARINDA HİZMET VERMELERİ
Oda heyeti; deprem güvenliği nedeniyle boşaltılan ya da boşaltılacak kamu hizmet binalarının
yerine hizmetin devamlılığı için yapılacak yer tahsislerini, yerin onarımı esnasında geçici olarak
kalınacak hizmet yerinin kiralanması, iç bölmelerinin yapılması, kamu binaları dışında hizmet
veren Aile Sağlığı Merkezlerinin kamu hizmet binalarında çalışmasını sağlayacak koşulların Sağlık
Bakanlığı tarafından yaratılması gerektiğini bildirirken, Halk Sağlığı Müdürlüğü yetkilileri,
İstanbul’da 25 yerin İstanbul sismik araştırma projesi kapsamında deprem nedeniyle
güçlendirileceğini, bu sürecin 6 ayı bulacağını, geçici hizmet yeri için belediyelerin olanaklarından
faydalandıklarını, bazı belediyelerin kamu binalarında hizmet vermeyen yerler (ASM lerin yaklaşık
1/3’ü kamu binalarında hizmet vermekte) için yeni ASM binaları yaptıklarını aktardılar. Oda
temsilcileri, Birinci Basamak Sağlık Hizmetlerinin kamu binalarında, asgari standartlara uygun
olarak verilmesi gerektiğini, özellikle bina sorunu olan ASM’lerde çalışan hekimlerin oldukça
sıkıntılı günler yaşadıklarını, zaman zaman tek başlarına kaldıklarını, sosyo-ekonomik düzeyi
nisbeten düşük, koruyucu sağlık hizmetlerine daha çok ihtiyaç duyulan ilçelerdeki ASM’lerin
kamu binalarında bulunmadığı gerekçesiyle tercih edilmediğini, bu ilçelerden başlanarak tüm
ASM’lerin kamu binalarında hizmet vermeleri için çaba sarfedilmesi gerektiğini belirttiler.

6.DEFİN VE ADLİ NÖBETLER:
Defin ve Adli nöbet sorunu için 8 Aralık 2012 tarihinde İstanbul Tabip Odası tarafından organize
edilen, ilgili kurumların temsilcilerinin katıldığı toplantı sonucunda çözüme kaynaklık edecek
görüşlerin yer aldığı rapor, Halk Sağlığı Müdürlüğü yetkililerine sunuldu. Adı geçen toplantı
raporunda  belirtildiği üzere, evde doğal ölüm muayenelerinin birinci basamak sağlık
hizmetlerinin bir parçası olduğu, kamu kurumları tarafından sunulan bu hizmetin her gün değişen



yeni mevzuata göre verilmek istendiği, hafta sonları ve mesai saatleri dışında da sunulan hizmetin
maddi karşılığı verilmediği gibi, lojistik ihtiyaçlarının dahi çoğu kere tam olarak karşılanmadığı
belirtildi ve üyelerimizin yaşadığı mağduriyetlerden örnekler sunuldu. Halk Sağlığı Müdürlüğü
yetkilileri, bazı belediyelerin son yönetmelik değişikliğini gerekçe göstererek ulaşım aracı
vermediklerini, kendi araçlarının ve personelinin lojistik ihtiyaçları karşılayamadığını, bu sorun için
bakanlıkla görüştüklerini aktardılar.


